
                              
P R O T O K Ó Ł   Nr VIII/07  

 
z  ósmej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu 27 czerwca 
2007  roku w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem radnego 
Grzegorza Wawrzonkowskiego  - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 10 - zakończono o godz. 11 50. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 13 
Nieobecne radna Barbara Kuczyńska i radna Dorota Grabowska – 
nieobecność swą usprawiedliwiły.  

 
Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 

 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3  Kierownicy referatów UG 
4. Pan Bogusław Sokalski  - Radca Prawny 
5. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 34 
  

 
P R Z E B I E G     O B R A D :  

                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich  radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości.             
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych  o zgłaszanie uwag do przedstawionego porządku obrad.  

Pan Józef Stopa – Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o zmianę 
brzmienia punktu 8 porządku obrad na : 
8. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego.  

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

Tą uchwałą będzie uniewaŜniona uchwała w dnia 29 maja br. w tej samej 
sprawie, poniewaŜ ułatwi to nam załatwianie wszelkich formalności 
kredytowych. Przy wprowadzeniu zmian w poprzedniej uchwale trzeba 
byłoby wszędzie przedstawiać obydwie uchwały. Tak będzie obowiązywała 
tylko jedna.   



Jednogłośnie przyjęto porządek dzienny w następującym brzmieniu:  
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z VII zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji.  
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Przeprowadzenie zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2007 rok. 
 a) dyskusja, 
      b) podjęcie uchwały w sprawie zmian w  budŜecie gminy Karniewo              

na  2007 rok. 
8. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego.  

c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  

9. Powołanie zespołu do spraw opiniowania kandydatów na ławników. 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw opiniowania 

kandydatów na ławników 
10  Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
11.  Wolne wnioski i zapytania. 
12.  Zamknięcie obrad.    
 

 
Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ protokół z poprzedniej sesji 
jest do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem 
obrad. Poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków co do treści protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłaszał Ŝadnych uwag, radni jednogłośnie 
bez odczytywania przyjęli protokół z VII zwyczajnej sesji, odbytej w dniu                   
29 maja 2007 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  

Do przedstawionej przez Wójta informacji o działalności w okresie 
międzysesyjnym – uczestnicy obrad Ŝadnych uwag nie wnosili.  

(informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu) 
  
Ad.pkt.5. 
  
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym. 
 Radna Beata Jackowska  – Zastępca Przewodniczącej Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła 



swoje posiedzenie w dniu 25 czerwca br., na którym analizowano materiały 
będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. śadnych uwag nie wnoszono. 
 Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, 
BudŜetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 26 czerwca  komisja analizowała 
równieŜ wszystkie projekty uchwał.   Ogólnie materiały sesyjne 
zaopiniowano pozytywnie. 
Radny Andrzej Chełchowski – Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Usług, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej na posiedzeniu w 
dniu 25 czerwca 2007 r. szczegółowo analizowała projekty materiałów 
będące przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. Wszystkie materiały sesyjne 
komisja zaopiniowała pozytywnie.  
 
Ad.pkt.6. 
 
 Radny Andrzej Chełchowski – na temat zarośniętych rowów przy 
drogach powiatowych  mówiliśmy juŜ nie raz. Wyjazd od wsi  Łukowo jest 
niebezpieczny, bo z obu stron nic nie widać. Tam naleŜałoby wyciąć po co 
najmniej 100 metrów, bo moŜe dojść do wypadku. Czy Zarząd Dróg 
Powiatowych zajmie się tą sprawą.  
Tablice informacyjne przy drogach nadal pozostawiają wiele do Ŝyczenia.  
Np. do miejscowości Chełchy Dzierskie nie ma Ŝadnego drogowskazu. 
Karetka pogotowia jeździ i szuka miejscowości. Ten problem winien być 
rozwiązany kompleksowo w całej gminie. Czy to będzie wreszcie 
unormowane.? 
 Radny Robert Otłowski – podobnie jest z oznakowaniem przy drodze 
krajowej. Znaki drogowe ustawione są tak, Ŝe są na wysokości twarzy. 
Kierowcy nie mogą po prostu odczytać. Z tym teŜ trzeba cos zrobić.   
 
Ad.pkt.7. 
 
  PoniewaŜ nikt nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały. Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 
VII/33/07 w sprawie zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2007 rok, w 
brzmieniu załącznika nr 2 do protokółu. 

  
Ad.pkt.8.   
 
 Pan Jozef Stopa poinformował, Ŝe Urząd Marszałkowski zmniejszył 
mam wysokość wszystkich dotacji o jakie złoŜyliśmy wnioski. Najwięcej 
zmniejszono na drogach, bo aŜ o 100.000 zł. Na ostatnich posiedzeniach 
Komisji nie było mowy o zwiększeniu kwoty kredytu. Po uzyskaniu 
informacji, Ŝe mamy mniejszą dotację zachodzi konieczność podwyŜszenia 
kwoty kredytu, bo w przeciwnym razie przyjętych zadań w zakresie 
drogownictwa nie wykonamy. Będziemy musieli z czegoś zrezygnować – ale 
z którego odcinka?.  Dlatego teŜ jest nasza prośba, by kwotę kredytu 
zwiększyć o 100.000 zł. To nie spowoduje duŜego uszczerbku dla budŜetu 



gminy w latach następnych.  Ponadto w uchwale o zaciągnięciu kredytu, 
podjętej na poprzedniej sesji są niedociągnięcia. To musi być poprawione, a 
mianowicie musi być podany cel kredytu tzn. na co środki będą 
przeznaczone. Wszystkie nasze dokumenty muszą być dopięte na ostatni 
guzik, bo inaczej nic nie uzyskamy.  
 Radny Andrzej Chełchowski pytał, czy Urząd Marszałkowski podał 
przyczynę dlaczego zmniejszono kwotę dotacji? 
 Takie dane ściągnęliśmy ze strony internetowej UM – wyjaśniał Pan 
Stopa. śadnych wyjaśnień jeszcze nie otrzymaliśmy, bo informacja o 
przyznanych środkach ukazała się na stronie www w dniu wczorajszym.  
 Musimy zabezpieczyć sprawy finansowe pod inwestycje uznał 
Przewodniczący Rady Gminy. Nie powinniśmy rezygnować z Ŝadnego 
przyjętego zadania. Dlatego uwaŜam, Ŝe musimy czynić wszelkie moŜliwe 
starania, by przyjęty plan zadań inwestycyjnych na 2007 rok był wykonany w 
100 procentach.  
 Do kiedy  jest termin realizacji zadań w drogownictwie ? pytał radny 
Andrzej Chełchowski. 
 PoniewaŜ wynikły rozbieŜności w udzielanych odpowiedziach 
odnośnie terminy wykonania zadań w zakresie drogownictwa – Pan Wiesław 
Ochtabiński, Sekretarz Gminy na podstawie zawartych z wykonawcą umów 
poinformował, Ŝe: 
- droga Szwelice, Gościejewo, Krzemień – do 30.09.2007 r. 
- droga śabin Łukowski          - do 15.09.2007 r. 
- przebudowa ulic w Karniewie        - do 15.09.2007 r.  
- droga Malechy – Ośnica        - do 15.09.2007 r.  

Po udzieleniu wyjaśnień przez Wójta Gminy, Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu. Rada Gminy w głosowaniu jawnym  
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr VII/34/07 w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu – stanowiącą  załącznik nr 3 do protokółu.  
 
Ad.pkt.9.    
 
 Do końca października br. Rada Gminy musi dokonać wyboru  
ławników do Sądu w Ostrołęce i Sądu w Przasnyszu – informował Pan Stopa.  

Mamy bardzo krotki czas zgłaszania kandydatów na ławników – bo do 
30 czerwca br. – wyjaśniała Pani D. Michalska, która szczegółowo omówiła 
zasady i tryb zgłaszania kandydatów na ławników.     
  Dla przygotowania opinii o kandydatach musi być powołany zespół do 
spraw opiniowania kandydatów na ławników – informował Przewodniczący 
Rady Gminy. Do składu zespołu jest wytypowany Sędzia Sądu Rejonowego 
w Przasnyszu – Pan Janusz Kołodziejski. Jest równieŜ propozycja by w skład 
zespołu powołano Pana Wiesława Ochtabińskiego – Sekretarza Gminy. 
Poprosił o zgłaszanie kandydatur z radnych do pracy w tym zespole. 
  
 



Radni zaproponowali: 
1. Radną Jadwigę ElŜbietę Witkowska 
2. Radną Bogusławę Ewę Milewską.  

Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na pracę w  w/w zespole.  
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał 

projekt uchwały. Rada jednogłośnie podjęła uchwałę (przy obecności 12 
radnych) Nr VII/35/07 w sprawie powołania zespołu do spraw opiniowania 
kandydatów na ławników,  w brzmieniu załącznika nr 4 do protokółu.  
  
Ad.pkt.10.    
 
  Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na interpelacje 
powiedział, Ŝe temat wycinania rowów przy drogach powiatowych będzie 
przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych w Makowie Maz. i Zarządu Dróg 
Krajowych. Będziemy rozmawiali równieŜ o oznakowaniu dróg. Na pewno 
będzie to wykonane.  
 Przewodniczący Rady dodał, Ŝe takie są przepisy, Ŝe na drogowskazach 
wskazywane są miejscowości wylotowe.  
 Interpelanci udzielenia  dodatkowych informacji nie Ŝądali.  
  
Ad.pkt.11 
 
 W punkcie tym radny Grzegorz Wawrzonkowski poinformował, Ŝe w 
miejscowości Byszewo była wykonywana ścinka poboczy. Jeśli są gdzieś 
doły nawet przy drogach dojazdowych do pól to prosimy o informowanie 
Pana Jabłonowskiego a my to zawieziemy. Ziemia jest schałdowana u Pana 
Kuczyńskiego w Byszewie.   
 Radny Waldemar Zając mówił, Ŝe jest czynnym członkiem HDK w 
Karniewie. Koło ma zawsze problemy finansowe, a moŜe jest moŜliwość 
dofinansowania dawców krwi, bo jeŜeli ktoś otrzymuje odznaczenie to musi 
za nie zapłacić. Trochę to wygląda dziwnie. Oddajesz krew ale jeszcze zapłać.  
 Ja na kaŜdym kroku działaniach charytatywnych członków PCK – 
stwierdził Pan Jozef Stopa. My sami musimy finansować swoje działania, 
dlatego teŜ jest prośba byśmy wszyscy dorzucili parę groszy. Nie Ŝałujmy 
środków na tak waŜny cel.  
 Pan Wiesław Ochtabiński poinformował uczestników obrad  o 
rozstrzygniętych konkursach na urzędnicze stanowiska w  UG. I tak na 
stanowisko podinspektora do spraw rozwoju gospodarczego zatrudniony 
został Pan Adam Milewski, a na stanowisko do spraw oświaty – Pani Justyna 
Szczesna. 
 Droga od Łukowa do Wypych nie będzie remontowana – powiedział 
Pan Mariusz Kocięcki, sołtys wsi Milewo – Malonki. Mamy duŜe plantacje 
buraków i na jesieni znowu nie będzie moŜna  przyjechać po odbiór.  
 Myśmy to obiecali – stwierdził Pan Stopa i będziemy musieli zrobić. 
Trzeba będzie wygospodarować środki i zrobić.  



 Pani Wiesława Przychodzka – sołtys wsi Rafały informowała, iŜ 
walczyła o oznakowanie dróg. Teraz zginęła wieś Zalesie. Do Rafał jest 800 
metrów, a na drogowskazie pisze 1 km.  
 Pan Jakubiak sołtys wsi Bolesty wnioskował o wyremontowanie 
odcinka drogi (ok. 50 metrów) przy przystanku PKS w Łukowie. Tam się po 
prostu wpada w turbulencje. Takich dołów nie da się juŜ zasypać.  
 Zdaniem radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego to jest w gestii 
Zarządu Dróg Powiatowych,  bo to jest na skrzyŜowaniu. 
 Pani Ewa Kuczyńska – sołtys wsi Karniewo, w swojej wypowiedzi 
sygnalizowała temat remontu drogi na ul. Przemysłowej. Trzeba tam coś 
zrobić, bo jest duŜy dół, a wiemy, Ŝe tam idą kondukty pogrzebowe.  
 Jest to droga gminna – mówił Pan Wójt. Będziemy rozmawiali równieŜ 
z Panem Biedrzyckim, moŜe coś uda się zrobić.  
 Pan Jerzy KrzyŜanowski sołtys wsi Gościejewo poruszył temat odbioru 
padłych zwierząt. Rolnicy mają z tym problemy.  
 Pan Krzysztof Twardowski – Dyrektor GOK zaprosił wszystkich do 
udziału w XII przeglądzie zespołów kabaretowych „STOPA” 2007. 
 Realizując postulaty sołtysów – informował pan Józef Stopa, mamy juŜ 
tablice w napisem „SOŁTYS” dla wszystkich sołtysów 
Pan Wójt zwracał się do sołtysów z prośbą o przekazanie mieszkańcom 
informacji na temat wymiany starych ksiąŜkowych dowodów osobistych.   
 
Ad.pkt.12 

 
Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 

wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady VIII zwyczajnej sesji Rady 
Gminy Karniewo.  

 
 

   Przewodniczący Rady Gminy 
 

mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
 
Protokółowała :                        
              
(-)  Danuta Michalska      
 
 


